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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lázár János, építési és közlekedési miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért csúsztatnak a Fertő tavi beruházás kapcsán?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

2023. február 28-án K/2977. számon „Miért  kellett tönkre tenni a Fertő tó környékét?” címmel
írásbeli kérdésben próbáltam felhívni a figyelmet arra, hogy  milyen színtű természetkárosítás ment
végbe  a  Fertő  tónál.  A Natura  2000  besorolású  területen  megkezdett  Fertő  tavi  beruházást,
amelynek keretében nagyjából 34 ezer négyzetmétert terveztek beépíteni, nyáron úgy tűnt, hogy a
kormány kiadáscsökkentési  intézkedéscsomagja miatt  leállítottak,  a projekt  azóta a  Lázár  János
vezette Építési és Közlekedési Minisztériumhoz került. A Szabad Európa januárban arról számolt
be, hogy „a Fertő tó partján elkezdett, sokak szerint természetpusztító építkezésről eddig azt lehetett
tudni, hogy 520 ezer négyzetméteres területet (52 hektárt) foglal magában. Egy hatósági eljárás
dokumentumából most úgy tűnik, hogy ennél közel ötven százalékkal nagyobb területről lehet szó.
… A szakértő értelmezésében a beadott anyagban majdnem ötven százalékkal nagyobb a projekt
által  érintett  területet:  a  ténylegesen  igénybe  venni  tervezett  rész  a  dokumentumban  771.517
négyzetméter (hozzávetőleg 77 hektár), míg az eredeti engedélyekben 52-53 hektárról volt szó. A
Sopron-Fertő Turisztikai Fejlesztő Nonprofit Zrt. kérelméből kiderül, hogy szinte nincs olyan eleme
a beruházásnak, amely nem változott.”

 

Csepreghy Nándor államtitkár úr a válaszában arról biztosított, hogy a Fertő Part beruházás területe
a  2017.  évben  benyújtott  előzetes  vizsgálati  dokumentációban,  illetve  a  2017-ben  és  2018-ban
benyújtott  környezeti  hatásvizsgálat  dokumentációban  bemutatotthoz  képest  nem  változott.  Azt
állította, hogy a Szabad Európában említett számok közötti eltérés abból fakad, hogy míg a korábbi
környezetvédelmi  engedély  csak  a  turisztikai  célra  használt  területet  határozta  meg,  addig  az
engedély  módosításában  szereplő  terület  nagysága  a  teljes,  fejlesztéssel  érintett  területre
vonatkozik.  Erre  államtitkár  úr  szerint  azért  volt  szükség,  mert  mintegy  két  km  hosszúságú



partszakasz teljes hosszában, 60 méterre a partfaltól  a jobb vízminőség érdekében mederkotrási
munkákat végeztek, így ez a vízterület – bár a fejlesztésbe bevont területnek minősül – mégsem
tartozik a majdani turisztikai központ területéhez.  Ez okozza a minisztérium szerint a két szám
közötti eltérést.

 

A Fertő tó sorsát szívükön viselő civilek hívták fel a figyelmemet államtitkár úr válaszában rejlő
ellentmondásokra.  A 2017-es és 2018-es környezetvédelmi engedélyekben a Fertő tavi vízitelep
úgynevezett  rekonstrukciójának  területe  52,8  hektár  volt,  ezzel  szemben  a  2022  decemberében
kiadott környezetvédelmi működési engedély már 77 hektárra szólt. Államtitkár úr válaszában 2
kilométer  hosszan 60 méter  szélességben  történő kotrásról beszél,  mint  új  beruházási  elem.  Ez
azonban akárhogy is számoljuk, csak egy 12 hektáros új elemet jelent.

 

A fentiek alapján kérdezem miniszter úrtól:

 

1. Ön szerint ez a 12 hektáros új elem valóban megmagyarázza a 2018-as és 2022-es 
engedélyek közötti 24 hektáros eltérést?

2. Amennyiben nem szerepelt a 2018-as engedélyekben, akkor hogyan lehetett a kotrást 
megvalósítani? Esetleg engedély nélküli kotrást végeztek a területen?

3. Ebben az esetben nem kellett volna vizsgálatot indítani a környezetvédelmi hatóságnak 
annak tisztázása érdekében, hogy a kotrást milyen engedélyek alapján végezték?

4. Hogyan folytatódhat egy olyan beruházást, aminek lényegében minden elemét korrigálni 
kell négy évvel az engedélyezés után úgy, hogy áttervezés még nem is történt?

5. Az agrárminiszter által a montreali biodiverzitás konferencián Magyarország nevében tett 
ígérete hogyan egyeztethető össze egy ilyen beruházással?

 

 

Budapest, 2023. március 13.

Tisztelettel:

Dr. Vadai Ágnes

Demokratikus Koalíció
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